
Menneske
kvoter

Klimaforhandlere fra 193 land har 
samlet seg i København, og utenfor 
står tusenvis av demonstranter og 
lobbyister. Alle snakker om klimaet, 
men fokus er i stor grad på å få de 
andre til å kutte utslippene, slik at 
egne forurensere kan fortsette å 
forurense. Det er ett tema som blir 
totalt ignorert.

Her i Bergen følger vi i Norges 
Miljøvernforbund med på klimatopp
møtet. Det er selvsagt frustrerende 
når statsledere og forhandlere nek
ter å se sitt eget ansvar, og helst 
vil snakke om tulleløsninger som kli
makvoter og CO2lagring. Norge er 
et grelt eksempel i så måte. Kvote
handel har vært Jens Stoltenbergs 
kongstanke, men så langt har det 
gitt null effekt for klimaet. Gjennom 
å støtte vannkraftverk i Kina, skulle 
Norge kunne slippe å kutte utslippe
ne med 195 000 tonn årlig, men hel
digvis har FNs godkjenningsorgan 
avvist prosjektet. Nå har Europol 
avdekket omfattende korrupsjon og 
svindel rundt klimakvoter. Det som 
skulle være en grønn økonomi, min
ner mer om svart økonomi. 

Teknooptimister som Frederic 
Hauge prøver å få oss til å tro at 
fangst og lagring av CO2 er løs
ningen. Vi skal fortsette med fos
sil energi, men skyve problemet 
under teppet. Norges Miljøvern
forbund avviser at klimakvoter og 
CO2fangst er viktig for klimaet, 
og hadde vi dratt til København, 
skulle vi endret dagsorden. Vi skul
le fokusert på klimasaken de alltid 
glemmer, som de fleste andre ikke 
våger å snakke om, nemlig antal
let mennesker på jorden: Det er for 
mange mennesker.

Jo flere mennesker det er på jor
den, jo større økologisk fotavtrykk 
etterlater menneskeheten. Ingen 
seriøse miljøvernere kan unnlate  
å se sammenhengen, og å gjøre 
noe for å stoppe befolkningsveks
ten.

Klimatoppmøtet later som  
om befolkningsvekst ikke er vik
tig, for det blir ikke snakket om 
temaet der. Selvsagt er det viktig 
å redusere den enkeltes økologiske  
fotavtrykk, men om det samtidig 
stadig blir flere av oss, blir ikke 
vårt felles fotavtrykk noe mindre, 
og det er det siste som er viktig 
for miljøet.

Det mest ignorerte klimatiltaket 
er kondomet. Befolkningsvekst må 
møtes med storstilt utdeling av kon
domer. Kondomer er både klima
tiltak og fattigdomsbekjempelse, 
for store barnekull er ikke akkurat 
løsningen i fattige land som sliter 
med å mette de munnene som alle
rede er der.

Blir noen dyrebestander for sto
re, ender det med matmangel, og 
mennesket er et dyr som andre 
dyr. Menneskene trenger ikke syk
dommer, sult – eller jakt, for den 
saks skyld – for å regulere bestan
den. Det holder med å ta på et 
kondom.

Jeg skulle ønske at klimaforhand
lingene tok opp overbefolkning,  
at hvert land må sette en grense  
på hvor mange mennesker de 
skal ha, og en avtale om hvordan  
dette skal gjennomføres. Kast  
klimakvoter og CO2fangst i bos
set og konsentrer dere om at men
neskene må begrense seg, både i  
form av forbruk og hvor mange vi 
er.

I det minste håper jeg at dele
gatene selv bruker kondom, for 
verden trenger virkelig ikke flere 
tafatte og ansvarsløse politikere, 
byråkrater og lobbyister.
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København (BA): Ber
gensforskerne Erik 
Kolstad og Øyvind Paa
sche synes klimakon
feransen COP 15 så 
langt handler om alt 
annet enn klimaforsk
ningen de har med seg 
i bagasjen.
– Jeg føler meg litt som en fisk på 
land. Det vitenskapelige grunnla
get kommer noe i skyggen her, 
sier Øyvind Paasche, forsker ved 
Bjerknessenteret for klimaforsk
ning. Sammen med kollega Erik 
Kolstad kommer han fra et møte 
med blant andre forhandlingsle
der Hanne Bjurstrøm.

De befinner seg på Bella Cen
ter i København, et konferan
selokale på størrelse med syv 
fotballbaner, og sentrum for ver
dens oppmerksomhet under kli
maforhandlingene COP 15 fra 7. 
til 18. desember. 

Temperaturen er høy, det for
melig koker når mennesker fra 
192 forskjellige land haster fra 
møte til møte, alle med sin agen
da. Alt fra bioteknologiselskaper 
med mer eller mindre edle hen
sikter til folk fra øystater som i 
ferd med å drukne i havet. Noen 
ungdommer holder opp en plakat 
der det står «Our future».

I FORKANT: – Vi har jo på et 
vis gjort vår jobb i forkant, utar
beidet det vitenskapelige grunn
laget som viser at det haster med 
å få til en forpliktende global 

avtale som reduserer klimagass
utslippene. Dette ligner mest av 
alt på et sirkus, sier Kolstad, og 
klør seg i hodet. 

– Men de hadde ikke satt i 
gang dette sirkuset om de ikke 
hadde trodd på oss, det er på et 
vis et stempel på at forskningen 
er solid, sier Paasche optimis
tisk.

Øyvind Paasche har vært med 
å utforme det som handler om 
fortidens klima, paleoklima, i 
den nyeste rapporten til FNs kli
mapanel fra 2007. Det er klima
panelets konklusjoner som ligger 
til grunn for forhandlingene på 
COP 15. 

MYE CO2: – For å kunne si noe 
om de menneskeskapte klimafor
andringene må en kunne si noe 
om fortidens klima, det setter 
utviklingen i kontekst. Uten dis
se dataene ville en ikke visst at 
vi i dag har et høyere CO2inn
hold i atmosfæren enn på minst 
800 000 år. Dette skaper kaos i 
naturens naturlige balanse, sier 
Paasche.

Det tar flere hundre år før 
effekten av CO2 forsvinner. Siden 
den industrielle revolusjon har 
mengden CO2 i atmosfæren økt 
med rundt 35 prosent. Mellom 
2000 og 2007 økte de globale 
CO2utslippene med rundt 3,5 
prosent hvert år, til tross for 
løfter om utslippsreduksjoner i 
Kyotoavtalen. 

FNs klimapanel beskriver en 
temperaturstigning på mer enn 
to grader som farlig. For å unn
gå dette må utslippene reduseres 
med ca. 50 til 80 prosent innen 
2050.

VESUV-STØV: – Har dere for
ventninger til en avtale?

– Etter at Kyotoavtalen ble 
undertegnet for tolv år siden er 
usikkerhetene i klimaforsknin
gen redusert betraktelig, mens 
utslippene har gått i taket. Der
som vi ikke får til en avtale, er 
det som å gå to skritt tilbake, sier 
Paasche.

– Har dere fått gjort noe av 
virkelig interesse de dagene dere 
har vært i København?

Passche trenger ikke lang tid 
til å tenke seg om:

– I går ble vi med en dansk 
forskerkollega til et kjølerom på 
– 28 grader, og jeg fikk holde bun
nen av Grønlandsisen mellom 
hendene. En av kjernene inne
holdt støv fra vulkanen Vesuvs 
utbrudd i Pompeii i år 79 etter 
Kristus. Det var inspirerende, 
det! LISBET JÆRE 

nyhet@ba.no

POLITIKK: Forskerne Øyvind Paasche og Erik Kolstad ved Bjerknessenteret for klimaforskning er på klimamøtet i København. De opplever 
møtet som et sirkus, preget av politikk og et mylder av interesser.  FOTO: LISBET JÆRE

– Klimakonferansen 

ET SIRKUS
FESJÅ: Konferanseområdet er like stort som syv fotballbaner, og fylt opp av 
alle slags press- og interessegrupper.

Kurten kom seg 
ikke til Køben

havn, istedet 
blogger han på

kurtoddekalv.origo.no.

Klimamøtet 
sett fra Bergen
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